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Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů
členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/23

konaného dne 19. 1. 2021

Anotace
Pravidelně předkládaný materiál obsahující informace o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů
ZMB z předchozího zasedání ZMB, vytvořený z podkladů poskytnutých příslušnými zpracovateli.
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Informativní zpráva  

o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva města Brna 
č. Z8/23 konaného dne 19. ledna 2021 

_________________________________________________________________________________ 

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.: 

Já jsem se jenom chtěl zeptat na věc jednoho e-mailu, který vlastně nám poslal 8. ledna vedoucí Odboru 
městské informatiky, pan Ing. Menšík. Týká se toho, že tady bude v zastupitelském sále  
a v prostorách budovy magistrátu vypnuta veřejná WiFi a zřejmě se takto trošku zkomplikuje  
pro nás ten přístup. Chtěl jsem se zeptat, co vede odbor informatiky tadyktěm úpravám a jestli tam není 
možné prostě nějak zvážit ještě nějaké alternativy?  

 

Ing. Dušan Hájek, vedoucí Oddělení systémové a technické podpory Odboru městské 
informatiky MMB: 

K tomuhle kroku přistupujeme, protože ona veřejná WiFi, otevřená, nezabezpečená, působí problémy 
při komunikaci s Policií České republiky, kdy i třeba v ostatních zemích, jako v Německu, tam už se 
dokonce za to ukládají pokuty, pokud necháte WiFi nezabezpečenou. To znamená, my se tady čím dál 
častěji setkáváme s dopisy adresované Magistrátu města Brna s podnětem od Policie České republiky, 
abysme v podstatě zajistili důkazy o tom, kdo přes naše prostředky technické, což ta WiFi bezesporu 

je, páchá nějakou trestnou činnost. A my v tuto chvíli jako, bohužel, musíme odpovídat, že nevíme, kdo 
to byl, protože pokud nemáte jakoukoliv autentizaci té sítě, tak v podstatě nedohledáte nikoho. To 
znamená, my jsme přistoupili k tomu, že teď aspoň v prostředí, nebo v prostředí celého magistrátu je to 
zabezpečeno tak, že dostávají přístupy pouze osoby, které si o to zažádají a těm to zapneme.  
A v prostorách sálu zastupitelstva jsme to zjednodušili, že po jednoduché autentizaci, která vyžaduje 
pouze mobilní telefonní číslo, na který Vám přijde SMSkou kód, se přihlásíte, aniž byste museli  
v podstatě podstupovat jakoukoliv složitou anabázi s tím, že byste se někde nahlašovali a my bysme 
Vás povolovali. Takže je to, za mě, nejjednodušší způsob, jakým jsme mohli tu bezpečnost nějakým 
stylem posunout jako dopředu. 

 

Ing. Ivan Fencl, Ph.D.: 

Děkuji za odpověď. Ještě jsem se chtěl zeptat tedy na záležitost, která se týká vlastně vnitřních prostor 
klubu zastupitelů, protože my nemáme, jako opozice, žádné kanceláře, takže často využíváme prostor 
klubu zastupitelů v naší činnosti. A tak jsem se chtěl zeptat, jak to vlastně bude tam? Protože 
samozřejmě tadyvtěchto prostorách, jako je tento sál, tak tady jsme skutečně jednou za měsíc, takže 
není asi žádnej problém na to jednorázové připojení, dejme tomu, ale tam jsme častěji. Tak jsem se 
chtěl zeptat, jak ten postup platí i pro klub zastupitelů? 

 

Ing. Dušan Hájek, vedoucí Oddělení systémové a technické podpory Odboru městské 
informatiky MMB: 

V klubu zastupitelů teď ta WiFi jede odděleně, protože tam není propojení přímo na vnitřní síť magistrátu. 
Nicméně už teď jsem odesílal, minulý týden, objednávku na to, aby i tohle řešení se tam dalo instalovat 
a propojilo se přes VPN propojení, který tam nějakým způsobem funguje. Takže je možné, do budoucna, 
tenhleten systém tam rozšířit. 

________________________________________________________________________________ 

 

Zpracovala:  

Jana Sovová 

Organizační odbor MMB 
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